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Topolánek Kuchtovou neodvolá, problém podle něj zdědila
Praha 17. září (ČTK) - Premiér Mirek Topolánek (ODS) zatím neodvolá ministryni školství Danu Kuchtovou (SZ).
Novinářům dnes řekl, že zásadní problém s přípravou programů pro čerpání evropských fondů vznikl už za vlády sociální
demokracie. Na Kuchtové podle něho nyní je, aby čerpání peněz zajistila. Poznamenal také, že od něj novináři nemohou
čekat, že bude odvolávat členy svého kabinetu v přímém přenosu. Očekává nicméně personální změny v Kuchtové
týmu.    
Ministryně Kuchtová je kritizována za přípravu programu Výzkum a vývoj pro inovace v celkové hodnotě 68 miliard
korun. "Oceňuji premiérův postoj, vidí, že problém nevznikl za poslední dva měsíce," řekla Kuchtová ČTK. Nyní bude
usilovat o stabilizaci svého týmu a o to, aby ministerstvo mohlo co nejdříve vypsat první výzvy k čerpání.    
Nepřipravenost programů, a to všech, nikoli pouze těch z ministerstva školství, připisuje Topolánek vládě expremiéra
Jiřího Paroubka (ČSSD). "Zdědili jsme tento problém a poslední šance s tím něco udělat byla možná loni v prvním
pololetí," konstatoval Topolánek. Paroubkova vláda podle něj za prvních devět měsíců, než předala ministerstva,
neudělala nic. Měnit nebo spojovat programy, což je požadavek Bruselu, už pak bylo podle Topolánka velmi složité.    
Přes víkend podle Topolánka sporný program ministerstvo předělalo a připravilo k auditu, takže termín předání
dokumentu Bruselu nebyl ohrožen. "Očekávám velmi intenzivní práci v příštích měsících paní ministryně a jejího týmu,"
konstatoval. Platí podle něj nicméně slova vicepremiéra Martina Bursíka, který o víkendu vyzval ministryni k tomu, aby
věc personálně řešila. Bursík chce, aby Kuchtová odvolala náměstka Jaromíra Soukupa. Ministryně náměstka hájí s
tím, že věc má na starosti pouze dva týdny. Dnes však poznamenala, že je Soukup pod velkým tlakem a je možné,
že sám rezignuje.    
Šéf zelených o víkendu také připustil, že Kuchtová má kvůli problémům spojených s programy pomyslnou "žlutou kartu".
Ministryně dnes v pořadu Radiožurnálu 20 minut Martina Veselovského řekla, že to považuje za nefér. Poprvé prý
zažívá situaci, kdy Bursíkovi nedokázala důkladně vysvětlit, v čem věcný spor o čerpání z evropských fondů spočívá.
Předpokládala prý, že Bursík situaci pochopí a spíše se za ní postaví. Nadále však prý budou o problému jednat, a to
i v republikové radě strany. Kuchtová věří, že se situace uklidní.    
Topolánek konstatoval, že problémy s implementací mají i další ministerstva, nikoli však tak akutní a velké. Největší
strach má nicméně z celkové organizace čerpání na ministerstvu pro místní rozvoj. "Ten problém zásadně vidím, to
není žádný útok na Jiřího Čunka, aby se podařilo koordinovat celou činnost ministerstva pro místní rozvoj," konstatoval.
Uvedl, že čerpání peněz z evropských fondů , a to nejen pro vědu, považuje za svou prioritu.    
Zopakoval, že propojení programu ministerstva školství a ministerstva průmyslu přes agenturu CzechInvest je správné.
Proti tomuto návrhu se před dvěma týdny postavila lidovecká poslankyně Michaela Šojdrová. Pokud se Česká republika
chce dostat do první vlny schvalování programů, musí dokumenty dodat Bruselu co nejrychleji. V polovině října má
pak být jasné, které programy budou posuzovány ještě letos. Pokud některé ministerstvo nestihne, bude z kapacitních
důvodů evropské centrály muset počkat na druhou vlnu, která se plánuje na počátek příštího roku. Zpoždění by tak
činilo zhruba tři měsíce. Na těchto termínech závisí podle Topolánka i další osud Kuchtové. Konstatoval, že nad ní visí
Damoklův meč.    
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